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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2018-0253026)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn oplyste, at Miljøpunktet yder vejledning og støtte til
facadebeplantning mod gade. Miljøpunktet kan også vejlede om facadebeplantning i gårde, men yder
ikke støtte til det. 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2018-0253036)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af det ordinære lokaludvalgsmøde den 29.
august 2018

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 29. august 2018. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referaterne drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes. Eventuel inhabilitet afklares.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning

1. Referatet af det ordinære lokaludvalgsmøde den 29. august 2018: På forslag fra Kirsten V.
Andersen bad lokaludvalget sekretariatet rette referatet, så det af beslutningen vedr. punkt 4
"Det lokale miljøarbejde" fremgår, at  det lokale miljøarbejde ikke skal have en
holdningsskabende effekt. 
Lokaludvalget havde ikke andre bemærkninger til referatet.

2. Lokaludvalget godkendte af behandle en tillægsdagsorden med to sager: 
T1. Borgerdialog om ’Verdensby med ansvar - Forslag til kommuneplanstrategi 2018’
T2. Egnede steder til musikarrangementer

3. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte tilføjelser.

4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
17. Høringssvar om placering af centre i regi af strategien for midlertidige døgnophold
19. Møde om forholdene på Krøyers Plads
20. Møde med Slots- og Kulturstyrelsen om arrangementer på Christianshavns Vold
21. Bymiljøpolitik via kommuneplanen og bevarende lokalplaner
23. Renholdelse af bioaffaldsbeholdere
25. Evaluering af Jubilæumsweekenden
26. Henvendelser til lokaludvalget.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Høringssvar om udkast til kommunens Ressource- og Affaldsplan 2024 (2018-0240923)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar om udkast til kommunens Ressource- og
affaldsplan 2024.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret "Udkast til Ressource- og affaldsplan
2014", der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Teknik- og Miljøudvalget besluttede den 11. juni 2018 at sende udkastet "Udkast til Ressource- og
affaldsplan 2024" i høring med henblik på endelig vedtagelse i Borgerrepræsentationen ultimo
2018. Høringsfristen er den 30. september 2018.  

Med Ressource- og Affaldsplan 2024 videreudvikler Københavns Kommune, det arbejde, der er
igangsat med Ressource- og Affaldsplan 2018. Udkastet tilstræber, at københavnerne oplever
affaldssystemet som genkendeligt, tilgængeligt, samt at det er let og naturligt at kildesortere. Med
udkastet vurderer Teknik- og Miljøforvaltningen, at København er med til at igangsætte omstillingen
til den cirkulære økonomi for både borgere, virksomheder og affaldsområdet. Derigennem skal
planen bidrage til grønvækst og innovation.

Udkastet indeholder tre mål: 

• 70 % af husholdningsaffald indsamles til genanvendelse i 2024 med fokus på kvalitet i
genanvendelsen. 

• Opfylde KBH2025 Klimaplanen med fokus på, at bioaffald og plast skal ud af
affaldsforbrændingen.

• Tredoble genbruget i de kommunale bytte- og genbrugsfaciliteter, samt fokus på at øge
genbrug af byggematerialer.  

Udkastet indeholder 29 indsatser fordelt på syv temaer, der samlet set sikrer, at planen opfylder de
tre mål. Se bilag.

Hovedspørgsmål 

I processen ser Teknik- og Miljøforvaltningen følgende overordnede hovedspørgsmål, som der
ønskes kommentar til:
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For Københavnere: Hvordan kan udkastet understøtte, at affaldssortering bliver en let og
naturlig del af hverdagen? 
For virksomheder, vidensinstitutioner, interesseorganisationer mv.: Hvordan ser I, at udkastet
kan skabe værdi for jeres organisation? Vil I være interesseret i at samarbejde?

Løsning

Forslag til høringssvar

Forslaget er baseret på et oplæg fra Miljøpunkt Indre By & Christianshavn:

 

"Københavns Kommune har sendt Ressource- og Affaldsplan 2024 i offentlig høring frem til 30.
september 2018.

Generelt

Affaldsplanen er opbygget i 7 temaer, som giver et godt overblik over de forskellige fokusområder i
ressource- og affaldsplanen. Der er et gennemgående udtryk i planen af, at der er en indsigt i
problematikkerne omkring kildesortering, herunder for, at ikke alle har fysiske mulighed for at sortere.
Her ses der på alternative løsninger.

Cirkulær økonomi er i højere grad indarbejdet i planen end den tidligere plan, samtidig med et ønske
om at fordre nye løsninger, ny viden og innovation, brancheudvikling og et blik for sammenhænge og
muligheder. Det skal jf. planen ske i tæt samarbejde med de mest innovative aktører fra industrien og
landets førende vidensmiljøer.

1. Det anbefales, at Københavns Kommune også skeler til kommuner uden for Danmark, som har
en længere erfaring i arbejdet med ”Cradle to Cradle”, genanvendelse af ressourcer og
innovativ tænkning fra plan til praksis. Her kan skeles til byen Venlo, som ligger i det sydøstlige
Holland og er den første kommune i verden til at anvende ”Cradle to Cradle”-principperne som
økonomisk udviklingsstrategi. Der kan også skeles til Ronneby i Blekinge, Sverige, som har
erfaring med omstilling til bæredygtig økonomi, også for udviklingsorienterede virksomheder.

2. Det anbefales, at kommunen søger at understøtte udviklingen mod en bæredygtig, cirkulær
tænkning, i et samspil med både borgere og erhverv, og herved sikre lokal forankring og
ansvar.

 

Tema 1-Københavnerene sorterer mere – dialog og handling

1. Planen beskriver rammerne for mål i % og tons. Det anbefales, at planen også indeholder et
større fokus på at mindske spild og affaldsmængderne generelt. Her kan bevidstheden om
ændrede forbrugsmønstre, nethandel, hvor vi handler, hvad vi bringer hjem af emballage, og
hvor vi gør af det, have en betydning. Allerede nu er der sket et skift i vores forbrugsmønstre,
som ses i mængderne af indsamlet pap, karton og plast fra husholdningerne. Indsatsen er
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beskrevet ift. erhverv og udvikling, men forbrugeren/borgeren er ikke på samme måde
beskrevet ind i samskabelsen omkring løsninger.

2. Der omtales digitale forløb, der skal ændre affaldsvaner. Her må kommunen gerne sikre, at der
også gives en lokal, fysisk information, der hvor borgerne aflevere deres affald. Det kan have
en stor, lokal værdi.  Hjælp, dialog og vejledning til at komme i gang med at sortere kan også
have en væsentlig effekt. Det kan være her, I giver de motiverende data om, at det nytter med
sorteringen, og giver fortællingen om de sparrede affaldsmængder og
ressourcesammenhængen i større perspektiv. 

3. Forsøg med økonomiske incitamenter hilses velkommen. Christianshavns Lokaludvalg og
Miljøpunktet Indre By & Christianshavn deltager gerne i forsøg på Christianshavn; forsøg som
understøtter det lokale genbrug. Det samme tilbud gælder vores involvering i øvrige, lokale
forsøg.

4. Tilpasning af beholdere ift. systematisk sortering af affald til genanvendelse er et godt tiltag. Vi
tror på, at en mindskning af beholdervolumen til restaffald, sammen med en forøgelse af
beholdere til de genanvendelige fraktioner øger borgernes fokus på behovet på bedre sortering.

 

Tema 2-bedre aflevering og bedre afhentning

1. De multifunktionelle affaldssorteringsløsninger og sorteringsløsninger i offentligt rum i Indre By,
og to forsøg på vej på Christianshavn, har været længe undervejs. Udfordringerne med
løsninger i det offentlige rum er mange og imens udskydes sortering i de mange boliger, som
ikke har plads til flere beholdere ved boligen. Processen omkring det kommende forsøg med
multifunktionel affaldssortering i det offentlige rum på Christianshavn, kan inspirere til en kortere
proces fra idé til etablering i andre dele af byen.

2. Forsøget med multifunktionelle affaldsløsninger er midlertidige i Valby, på Kultorvet og vil blive
det på Christianshavn. De bør gøres permanente samtidig med etableringen af de 50 nye
sorteringspunkter i Indre By. Sorteringsløsningerne bør placeres i tæt afstand fra de
boligejendomme, som i dag ikke kan sortere. Her bør frigadeforsøg overvejes, herunder brug af

parkeringspladser og de parkeringsfrie arealer mod sideveje/vejkryds. Det vil gavne i CO2

regnskabet.   

3. Alternativt kan der arbejdes med flere fællesskabsløsninger, hvor et område samarbejder om
sortering – hver gård har hver sin genbrugsfraktion.

4. Flere forsøg med varelevering kombineret med afhentning af rene genanvendelsesfraktioner, i
elbiler, bør overvejes (2.2). Inspiration kan hentes hos City Logistik, som har erfaringer på
området.

 

Tema 3-Fler bytte og genbrugsmuligheder
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1. Alternative forsøgsordninger med storskrald, nærgenbrugsstationer på Christianshavn og flere
initiativer med direkte genbrug hilses velkommen. Fællesordninger for flere
boligforeninger/ejendomme/ områder bør overvejes.

 

Tema 4-København fremmer Cirkulær økonomi

1. Innovationsplatform Cirkular Copenhagen, samt et organisatorisk set-up med eksterne
eksperter skal indtænkes i planen om, at kommunen arbejder fra dialog til handling. Der er et
utal af muligheder, men hvis udvikling og innovation skal implementeres og skabe blivende,
cirkulære forandringer, som ringe i vandet, skal cirkulær tænkning indtænkes i en
sammenhængende plan om at involvere interessenter og sikre lokal forankring/ansvar.

2. (4.4) I kommunens arbejde med indsatser for at højne kvaliteten og værdien af plast bør man
også have et øget fokus på at understøtte udviklingen af systemer for erhvervet, som tager
affaldet ud af affaldssystemet – efter tankerne i ”Cradle to Cradle” samt ”Design Thinking”.

 

Tema 5 – Kommunen som virksomhed tager ansvar for øget genbrug og genanvendelse

1. København er en smuk by, der laves æstetisk, pæne løsninger i bybilledet med
københavnerbænke, granit, terrorsikring og pæne trækummer. Men hvor er den cirkulære
ressource indtænkt? Hvor er den innovative udviklingen af byinventar, genanvendt fra
kommunens egne bygninger? Byinventar, kan være gamle bygningsfundamenter eller lignende,
som erstatter nye materialer og spare energi.. Den energi- og materialemæssige besparelse
kan bruges til at redesigne udvalgte byrum, begrønnet, med kunst, el. noget helt tredje – hvis vi
tør tage skridtet.  København opfordres til at sammentænke udviklingen, med eksperter, med
kommunens egen indsats som kommune og med byen drift og udvikling. Vis den cirkulære
tænkning i bybilledet – fra tanker til handling, og udfordre den lineære tænkning i bydesign.

2. Københavns Kommune har en del ejendomme, som udlejes til andet erhverv, sammen med
kommunens egne institutioner. Kommunens ejendomsadministrations håndtering af affald fra
deres lejere bør indtænkes i dette tema, herunder en økonomisk motiverende model for
sortering til genanvendelse og en bedre kommunikationsmodel (5.1).

3. Christianshavns Lokaludvalg og Miljøpunkt Indre By & Christianshavn bakker op om og
medvirker til at understøtte projekter med børn og unges læring om affald og ressourcer,
herunder den cirkulære tænkning og design. Med et ændret mindsæt – fra affald til ressource,
kan vi med de nye generationer ændre vores planer om at tænke cirkulært og sammen med
skolebørn og unge tage initiativer til handling (5.2).

 

Tema 6-Øget genanvendelse af erhvervsaffald & Tema 07-Nye tekniske løsninger til
affaldsbehandling
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1. Mere end halvdelen af affaldet i København produceres af erhverv. Christianshavns
 Lokaludvalg hilser indsatsen om en task force med eksperter på erhvervsaffald og håndtering
af det velkommen. 

2. Samtænkning mellem varelevering og afhentning af rene affaldsfraktioner bør ligeledes
fremmes. Her må også godt indtænkes levering og afhentning med elbiler, ift. mindre støj og
luftforurening i byen.

Afrunding

En del af indsatserne i ressource- og affaldsplan 2024 kan først iværksættes efter en politisk
drøftelse og bevilling. Ingen kan spå om de økonomiske udfordringer, men vi kan godt sige, at vi har
brug for vores ressourcer og en ændring af vores møde at tænke om affaldet. Vi opfordrer derfor til at
undgå lange, politiske processer omkring initiativerne i planen – vi har travlt. Allerede i 2025 kommer

det næste mål – for CO2.

Der er planlagt mange analyser og forsøg i planperioden – husk tiden til at få de blivende løsninger
implementeret. Vi har travlt og brug for muligheder for handling – nu og inden 2025.

Christianshavns Lokaludvalg og Miljøpunkt Indre By & Christianshavn uddyber gerne ovenstående
og deltager også gerne i et senere udviklingsarbejde sammen med og for at understøtte lokale
borgere og erhverv.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, lægger sekretariatet det på bliv hørt-portalen.

 

Beslutning
Ændringsforslag til det foreslåede høringssvar:

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Mogens Holm om, at lokaludvalget bemærker
om "Tema 04 København fremmer cirkulær økonomi" i Ressource- og Affaldsplan 2024, at
forvaltningen bør konkretisere begrebet "cirkulær økonomi" med eksempler på, hvordan det i
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praksis skal udvikles og fungere.
 

Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Poul Nielsen om, at følgende slettes fra punkt 2
under "Tema 2 - bedre aflevering og bedre afhentning" i høringssvaret: "..., herunder brug af
parkeringspladser og de parkeringsfrie arealer mod sideveje/vejkryds. Det vil gavne i CO2
regnskabet."

For stemte 3 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 10 lokaludvalgsmedlemmer.
8 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Ændringsforslaget blev ikke tiltrådt.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at lokaludvalget bemærker om
afsnit "2.5. Storskrald: Udvikling af indsamlingen og robotsortering" i  Ressource- og Affaldsplan
2024, at storskraldsordningen skal bibeholdes.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Mogens Holm om, at 2. og 3. sætning i punkt 2
under "Tema 2 - bedre aflevering og bedre afhentning" i høringssvaret erstattes med: "Efter
forsøgsperioden tager Christianshavns Lokaludvalg stilling til, om de multifunktionelle
affaldsløsninger på Christianshavn børe gøres permanente."

 

Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om, at 1. sætning under "Tema
3 - Flere bytte- og genbrugsmuligheder"  i høringssvaret formuleres: "Alternative forsøgsordninger
med storskrald, nærgenbrugsstationer på Christianshavn og flere initiativer med direkte genbrug og
mulighed for borgerne til at klunse hilses velkommen."

For stemte 10 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 1 lokaludvalgsmedlem.
10 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Ændringsforslaget blev tiltrådt.

 

Et ændringsforslag fra Poul Nielsen om at slette de tre afsnit under "Afrunding" fra høringssvaret,
blev ikke tiltrådt.

 

Lokaludvalget godkendte høringssvaret, der fremgår af løsningsafsnittet, med de tiltrådte
ændringsforslag.
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Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Det lokale miljøarbejde skal hjemtages til Københavns
Kommune."

Bilag
Udkast - Ressource- og affaldsplan 2024
Bilag - Kortlægningsrapport (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Høringssvar om forslag til tillæg til lokalplanen for Ofelia Plads (2018-0248750)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et høringssvar om "Kvæsthusbroen tillæg nr. -
lokalplanforslag". Forslaget skal gøre yderligere aktivering af Ofelia Plads i Indre By mulig.

 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret om "Kvæsthusbroen tillæg nr. -
lokalplanforslag", der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokalplanforslaget "Kvæsthusbroen tillæg nr. 1" er i offentlig høring på bliv hørt-portalen i perioden
17. august-12.oktober 2018.

Tillægget omfatter området ’Kvæsthusmolen’ også kaldet Ofelia Plads, samt arealet for enden af
Kvæsthusgraven, også kaldet ’Kyssetrappen’. I overensstemmelse med intentionerne i den
gældende lokalplan anvendes lokalplantillæggets område i dag til en række forskellige kulturelle
arrangementer. For yderligere at aktivere pladsen skal tillægget til lokalplanen muliggøre et
begrænset antal lukkede arrangementer på en afgrænset del af pladsen efter ønske fra grundejer.

Teknik- og Miljøforvaltningen oplyser, at pladsens store ubebyggede arealer gør det muligt at afholde
private arrangementer samtidig med, at offentligheden fortsat kan benytte andre dele af pladsen,
herunder kajkanterne hele vejen rundt langs molen.

Lokalplantillægget muliggør, at der på en afgrænset del af pladsen kan afholdes op til 30 lukkede
arrangementer årligt. 15 af de lukkede arrangementer må hver optage maksimalt 2000 m2 af
pladsen. De øvrige 15 lukkede arrangementer må hver optage maksimalt 200 m2 af pladsen.

Løsning

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn og Miljøgruppen har begge set på sagen. Nedenstående er
fra referaterne af deres møder.

Bemærkninger fra Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
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Arbejdsgruppen satte spørgsmålstegn ved, om lukkede arrangementer, som hævdet af forvaltningen,
generelt vil bidrage positivt til bylivet. Der er tværtimod en fare for, at byen bliver kulisse for
kommercielle arrangementer, hvor plastiktelte og metalhegn æstetisk stikker ud, og hvor manglende
renholdelse og støjniveau kan være et problem. En af de væsentligste kvaliteter ved København er
det gode hverdagsliv i rammer, der understøtter dette. Det er også det, mange af byens gæster
gerne vil opleve fremfor pladser plastret til med stålhegn, plastiktelte og markedsføringsmaterialer.

Bortset fra et lille område i vandet ligger Ofelia Plads uden for Christianshavn, og arbejdsgruppen
mente, at det bør overlades til Indre Bys lokaludvalg at kommentere lokalplansforslag for deres
område. Indstillingen til LU er derfor, at vort lokaludvalg ikke kommenterer lokalplanstillægget.

Bemærkninger fra Miljøgruppen

Vi talte om, at når der bliver mulighed for at holde lukkede arrangementer på Kvæsthusmolen 30
gange a 3 dage dvs 90 dage om året, så mener vi ikke, det er godt for os og byen. Marie og Kirsten
Hanson vil skrive en indsigelse med de punkter, som vi talte om, som vi sender til lokaludvalget til
godkendelse.

Forslag til høringssvar
Forslaget til høringssvar er baseret på udkastet fra Miljøgruppen:

"Kvæsthusbroen er et dejligt sted, et åndehul både for lokale beboere og turister.

Der bør være siddepladser her, så man kan nyde havnemiljøet. Og det er vigtigt at der etableres
toiletter, som er åbne alle dage.

30 arrangementer a max 3 dage er en alt for voldsom belastning af området. Man kunne måske godt
have et par kortvarige arrangementer i løbet af sommeren. Men med beskedent materielt udstyr og
ingen grimme indhegninger. Dvs. offentlig adgang.

Samtidig skal der naturligvis sørges for ordentlige toiletforhold, affaldsbeholdere og bortskaffelse af
samme. Støjgrænser skal overholdes, og kommunen må sikre at disse forhold varetages.

Vi har et herligt byrum her, som mange andre byer misunder os.

Det skal være levende, med respekt for sted og arkitektur. Og med adgang for alle.

Venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

 

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, lægger sekretariatet det på bliv hørt-portalen.

Beslutning

Ændringsforslag til Miljøgruppens forslag til høringssvar:

 

Et ændringsforslag fra Poul Nielsen om, at lokaludvalget skal undlade at afgive høringssvar i sagen,
blev ikke tiltrådt.

Et ændringsforslag fra Jens Loft Rasmussen om, at følgende sætning slettes fra høringssvaret, blev
tiltrådt:
"Der bør være siddepladser her, så man kan nyde havnemiljøet."

Et ændringsforslag fra Jens Loft Rasmussen om, at følgende sætninger tages med i høringssvaret,
blev tiltrådt:
"Lokaludvalget sætter spørgsmålstegn ved, om lukkede arrangementer, som hævdet af forvaltningen,
generelt vil bidrage positivt til bylivet. Der er en fare for, at byen bliver kulisse for kommercielle
arrangementer, hvor plastiktelte og metalhegn æstetisk stikker ud, og hvor manglende renholdelse
og støjniveau kan være et problem. En af de væsentligste kvaliteter ved København er det gode
hverdagsliv i rammer, der understøtter dette. Det er også det, mange af byens gæster gerne vil
opleve fremfor pladser plastret til med stålhegn, plastiktelte og markedsføringsmaterialer."

Et ændringsforslag fra Ulla Bo Skovvart om, at mulige støjgener på Christianshavn fra Ofelia Plads
skal fremhæves i høringssvaret, blev tiltrådt.

Et ændringsforslag fra Jette Arendrup om, at høringssvaret kun skal handle om det æstetiske og om
støjgenerne, blev tiltrådt.

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive og sende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen om "Kvæsthusbroen tillæg nr.1 - lokalplanforslag", der er baseret på ovennævnte
tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
Offentliggørelsesbrev
Forslag til lokalplan
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Høringssvar om lokalplanforslaget "Ørkenfortet" (2018-0252253)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar om lokalplanforslaget "Ørkenfortet".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret om lokalplanforslaget "Ørkenfortet",
der fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har den 2. august 2018 offentliggjort "Tillæg nr. 3 til lokalplan nr. 183
B&W-området ved Christianskirken 'Ørkenfortet' med kommuneplantillæg - lokalplanforslag" på bliv
hørt-portalen. Der er mulighed for at komme med bemærkninger til forslaget frem til den 27.
september 2018.

Ørkenfortet på adressen Strandgade 7 skal bygges om til et hotel. I mange år har bygningen været
anvendt til bankvirksomhed, men ATP Ejendomme, der ejer bygningen, har anmodet om et nyt
plangrundlag, der muliggør et hotel.

Transformationen omfatter, ud over indre ombygninger, to nye hovedelementer - hhv. om- og
udbygning af basen/stueetagen samt en ny tagetage. Basens bastante udtryk erstattes af et åbent og
transparent udtryk med flere udadvendte funktioner. Hotellets hovedindgang sker fra Strandgade og
på hjørnet af Torvegade og Strandgade etableres adgang til butik. Øverst etableres en ny tagetage
med hotelværelser. Basens nye åbenhed give et mere imødekommende udtryk langs fortov og
cykelsti. Den nye transparente base vil i facadeflugt og højde have reference til de ældre og lavere
huse i Torvegade.

Forvaltningen oplyser., at ved tilføjelsen af en ny tagetage vil bygningen få et lidt slankere gavlmotiv.
Tagetagen får en lidt større etagehøjde end de underliggende etager.

Den eksisterende mur mod Torvegade erstattes af en ny tung stueetage, hvor dybtliggende vindues-
og dørpartier er med til at understrege tyngden. Motivet med en tung stueetage gentages mod
Strandgade og havnen, og skaber herved en sammenhængende stueetage. Stueetagen mod
Torvegade skal så vidt muligt indrettes med publikumsorienterede funktioner, som fx butik og café.

På grund af Torvegades let skrånende forløb op mod Knippelsbro, vil den sidste del af facaden ikke
kunne bruges til publikumsorienterede funktioner, men der etableres i stedet kik fra gadeniveau til
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det, der vil fremstå som kælder, til andre aktive lokaler, som fx hotellets køkken, fitnesslokale m.v.
Mod havnen vil der være krav om publikumsorienterede funktioner, og der tænkes indrettet en
café/restaurant.

En ny trappeforbindelse ved Knippelsbro, mellem promenade og Torvegade, vil i følge forvaltningen
forbedre forbindelserne for gående. Restaurant, café og bar mod promenaden vil være offentlig
tilgængelige, og der kan etableres et området for udeservering ved basens sydvestlige hjørne
umiddelbart over for havnebussens stoppested.

Taget indrettes som friarealer til bebyggelsen og begrønnes, og der tilføjes flere træer i Strandgade.

Parkeringsdækningen fastsættes, efter en konkret vurdering, til 1 plads pr. 200 m2 serviceerhverv i
området. For detailhandel er normen 1 plads pr. 100 m2.

Den eksisterende bygning har i dag en bebyggelesprocent på 388 % og en højde på 29 meter.
Kommuneplanrammen foreslås ændret til serviceerhverv med en maksimal bebyggelsesprocent på
470 og en maksimal bygningshøjde på 33 m (S3*).

Indretning af Ørkenfortet til hotel er ikke i overensstemmelse med den gældende lokalplan nr. 183
B&W-området ved Christianskirken, idet anvendelsen ikke muliggør et hotel og større byggearbejder
forudsætter et tillæg med tilhørende tillæg til Kommuneplan 2015 til lokalplanen.

Løsning

Forslaget har været drøftet i arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen. Høringssvaret er baseret på
arbejdsgruppens drøftelser.

 

Forslag til høringssvar

"Christianshavns Lokaludvalg har i sit møde den 26. september 2018 drøftet "Tillæg nr. 3 til lokalplan
nr. 183 B&W-området ved Christianskirken 'Ørkenfortet' med kommuneplantillæg - lokalplanforslag".

Borgerdialog

Christianshavns Lokaludvalg var vært for et borgermøde om lokalplanforslaget den 19. august 2018 i
"Institut for Samtidskunst - Overgaden", hvor Teknik- og Miljøforvaltningen og Henning Larsen
Arkitekter præsenterede lokalplanforslaget og byggeprojektet, der skal muliggøre indretning af hotel i
bygningen. Ca. 50 borgere deltog.

I bilaget ses noter fra mødet.

Det, der især bekymrede de fremmødte, var trafikken. Bygningen får taxa-holdeplads ved
hovedindgangen ud mod Strandgade. Der var spørgsmål til, hvor mange taxaer der vil komme i
dagens løb, om de vil holde med motoren tændt, og om hvordan de skulle vende.
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Der var også bekymring for antallet af busser, som skal holde mod den såkaldte serviceside i
Knippelsbrogade. Forvaltningen kunne ikke give en forklaring på, hvordan busserne skal vende.
Deltagere i borgermødet gav udtryk for, at det ikke kan være rigtigt, at busserne skal køre ned til
promenaden og vende her. 

Lokaludvalgets holdning

• En forøgelse af arealet på 25 pct. fra 23.000 m2 til 28.800 m2 er efter lokaludvalgets opfattelse
ikke en ”begrænset udvidelse af etagearealet”, som det hævdes i lokalplanforslaget.

• Lokalplanforslaget indeholder ikke en acceptabel løsning af de trafikale forhold. Det er ikke klart
beskrevet

• hvor taxaer til hotellet skal holde, hvor mange taxaer der skal holde ved hotellet ad
gang og hvor mange taxer man forventer om dagen. Lokaludvalget tager det for givet,
at kommunens tomgangsregulativ vil blive overholdt og håndhævet.
   

• hvor busser til hotellet skal holde og vende. Lokaludvalget forstår på forvaltningen, at man
overvejer at lade busserne vende på havnepromenaden. Det forekommer helt forkert.

Således angiver beskrivelsen i tillæggets § 4 og i tegning 2 ikke, hvor taxaer og busser skal
holde. Det går ikke. 

Lokaludvalgets forslag er, at der i Knippelbrosgade gøres plads til både busser og holdende
taxaer, og til at disse kan vende i gaden.Se det vedlagte løsningsforslag.

Derudover henviser vi til tidligere høringssvar i sagen - vedlagt.

 

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, lægger sekretariatet det på bliv hørt-portalen.

Forvaltningen forventer, at lokalplanen vedtages endeligt ultimo 2018.
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Beslutning
Ændringsforslag til det foreslåede høringssvar:

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Poul Nielsen om, at lokaludvalget bemærker, at ønsket
om at få et lidt slankere gavlmotiv ikke kan være et argument for at tillade en ekstra etage på
bygningen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om at bytte om på afsnittene
"Borgerdialog" og "Lokaludvalgets holdning".

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at afsnittet "Lokaludvalgets
holdning" indledes med henvisningen til lokaludvalgets tidligere høringssvar i sagen og fortsættes
med: "Hertil skal blot bemærkes:".

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at afsnittet "Lokaludvalgets
holdning" afsluttes med: "Lokaludvalget ønsker, at tilkørsel og adgang til hotellet sker fra
Knippelsbrogade, ikke Strandgade."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at lokaludvalget slår fast, at det
ikke kan tilslutte sig etablering af en ny tagetage.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at 3. afsnit under overskriften
"Borgerdialog" formuleres sådan, at det fremgår, at det er en plan - og endnu ikke en beslutning - at
Ørkenfortet får hovedindgang og taxa-holdeplads ud mod Strandgade.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ulla Bo Skovvart om, at lokaludvalget bemærker, at i
borgermødet den 19. august 2018 oplyste Landsforeningen for Bygnings- og Landskabskultur, at
Ørkenfortet er dominerende, men at bygningen samtidig tager hensyn til den omkringliggende gamle
bydel, bl.a. ved at den er trukket tilbage fra Torvegade, så man kan se renæssancehusene i
Strandgade, når man kommer over Knippelsbro mod Christianshavn. Det vue fra
Knippelsbro forsvinder, hvis der bygges en etage oven på Ørkenfortet.

 

Lokaludvalget godkendte høringssvaret om lokalplanforslaget "Ørkenfortet", der fremgår af
løsningsafsnittet, med de tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
1. Lokalplanforslag Ørkenfortet
2. Forslag til trafikløsning ved Ørkenfortet
3. Noter fra borgermødet den 19. august 2018 om Ørkenfortet
4. Christianshavns Lokaludvalg om Ørkenfortet - januar 2018
5. Christianshavns Lokaludvalg om Ørkenfortet - april 2018
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Høringssvar om ”Kultur- og fritidskompas - udvikling af kultur- og fritidsfaciliteter i
Københavns Kommune” (2018-0240937)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Kultur- og Fritidsforvaltningen om "Kultur-
og fritidskompas - udvikling af kultur- og fritidsfaciliteter i Københavns Kommune".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til Kultur- og Fritidsforvaltningen om
"Kultur- og fritidskompas - udvikling af kultur- og fritidsfaciliteter i Københavns Kommune", som
fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Kultur- og Fritidsforvaltningen har den 2. august 2018 sendt "Kultur- og fritidskompas - udvikling af
kultur- og fritidsfaciliteter i Københavns Kommune" i høring med svarfrist den 27. september 2018.

Sigtet med kultur- og fritidskompasset er at grundlag for en bred dialog om de overordnede linjer for
udviklingen af kultur- og fritidsfaciliteter i København i de kommende 10 år og give inspiration til
prioritering af de mange ideer og tendenser.

Kompasset har sit anker i Kultur- og Fritidspolitikken, der er fundamentet for nye tiltag på kultur- og
fritidsområdet.  I  Kompasset  udfoldes  politikkens  indsatsområde  om  faciliteter  i  en  vision  og
pejlemærker  for  arbejdet  med  udvikling  af  kultur-  og  idrætsfaciliteter  i  København.  Kompasset  har
også afsæt i lokaludvalgenes bydelsplaner, dialog med områdeløftene og det arbejde, der udføres af
de lokale kultur-  og idrætsinstitutioner.  Herudover hviler  flere forslag og ideer på dialog med blandt
andet foreninger og lokale kultur- og idrætsinteressenter.

Samtidigt udstikker Kompasset – med afsæt i tendenserne en mulig kurs for nye faciliteter; både på
tværs af byen og i de enkelte bydele.

Nogle  af  forslagene  til  faciliteter  kan  umiddelbart  realiseres.  Andre  skal  kvalificeres  i  dialog  med
relevante aktører og andre forvaltninger.

Kompasset står ikke alene. Det skal ses i sammenhæng med, hvad der i øvrigt sker fx på
biblioteksområdet, på eliteidrætsområdet og i den generelle planlægning af faciliteter.

Uddrag fra "Kultur- og fritidskompas - udvikling af kultur- og fritidsfaciliteter i Københavns
Kommune"
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Christianshavn

"OM BYDELEN Christianshavn er en bydel, der gemmer på en rig historie og kulturarv. Bydelen er
kendetegnet ved en stærk identitet og en bred palet af kulturtilbud – også af den mere alternative
slags.

Bydelen huser flere kreative uddannelsesinstitutioner som arkitektskolen og Rytmisk
Musikkonservatorium. Kanalerne danner ramme om bydelen, som også rummer to vandnære
byudviklingsområder – Papirøen og Refshaleøen. Sidstnævnte huser nogle af de største festivaler i
København. Christianshavn gennemgår en hastig udvikling i disse år, hvor mange ressourcestærke
borgere flytter til. Det lægger pres på institutioner og infrastruktur og udfordrer sammenhængskraften
i bydelen.

FACILITETER TIL EN BYDEL I UDVIKLING
Med byudviklingen på Christianshavn følger et stigende børnetal. Det gør det nærliggende at udvikle
faciliteter og tilbud, som tilgodeser børn og unge samt børnefamilier. Dette kan fx være i form af
midlertidige og mobile kultur- og fritidstilbud, som kan harmonere med behovet for en gradvis
udvikling af bydelen. Der er desuden behov for flere, bedre og renoverede faciliteter til idræt for alle
aldersgrupper, indendørs som udendørs, der kan imødekomme den voksende befolkning.

PAPIRØEN OG REFSHALEØEN 
Med udviklingen af de nye kvarterer på Papirøen og Refshaleøen, er der et unikt potentiale for
etablering af nye kultur- og idrætsfaciliteter. De kommunale kulturinstitutioner i området peger på, at
særligt Refshaleøen rummer mange arealer, der oplagt kan anvendes til at indpasse det mere skæve
og krævende, det kan fx være større og mere larmende typer af aktiviteter. Samtidigt er det oplagt at
afprøve eksperimenterende og nyskabende kultur- og idrætsfaciliteter, både til lands og til vands. Da
Refshaleøen er et perspektivområde, som skal byudvikles på sigt, er der her en oplagt mulighed for
at arbejde med midlertidige tiltag. Papirøen har også helt unikke muligheder og potentialer. Det er
planen, at der på øens nordvestlige hjørne etableres et nyt vandkulturhus med foreningsfaciliteter og
havnebad. Faciliteten vil invitere brugere på tværs af aldersgrupper ind til forskellige vandoplevelser
og samtidig skabe rammen om et mangfoldigt liv i havnen. Der ligger desuden et potentiale i at
samarbejde med bydelens store kulturinstitutioner og kunstskoler. Dette med henblik på en bedre
udnyttelse af lokaler og lån af arealer og faciliteter.

IDEER TIL FACILITETER PÅ CHRISTIANSHAVN

NYE FACILITETER

FLYTNING AF CHRISTIANSHAVN BIBLIOTEK 
Bedre udfoldelsesmuligheder og faciliteter for biblioteket som i dag er nedslidt ved ny placering, evt.
på Papirøen.

VANDIDRÆTSFACILITETER 
Bedre forhold for vandsport, opbevaringsforhold og anløbsfaciliteter for blandt andet kajakker og
småbåde.

NATUR/FYSIK/VAND-EKSPERIMENTARIUM 
Eksperimentarium hvor børn kan prøve kræfter med vand på forskellig vis.
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KULTUR OG IDRÆT PÅ AREALER PÅ REFSHALEØEN 
Udnytte både permanente og midlertidige arealer på Refshaleøen – hvor der ikke er boliger i
nærheden – til eksperimenterende og nyskabende kultur- og idrætsfaciliteter, både til lands og til
vands.

MOBILE KULTURHUSE OG FACILITETER 
Mobile kulturhuse der kan anvendes som fælles samlingspunkter og som aktivitetscentrum med
forskellige tilbud samt etablering af base hertil." 

Løsning

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge har drøftet udkastet til "Kultur- og fritidskompas -
udvikling af kultur- og fritidsfaciliteter i Københavns Kommune". Det foreslåede høringsvar er baseret
på arbejdsgruppens drøftelse.

 

Forslag til høringssvar

"Christianshavns Lokaludvalg har i sit møde den 26. september 2018 drøftet udkastet til "Kultur- og
fritidskompas - udvikling af kultur- og fritidsfaciliteter i Københavns Kommune".

Afsnittet om Christianshavn på siderne 38-41 finder noget tyndt og visionsløst. Der skrives meget om
bydelens positive aspekter, som vi finder ikke-eksisterende.

Det tales om forhold for idrætsfaciliteter og unikke forhold for larmende arrangementer på
Refshaleøen. som efter vores opfattelse geografisk ligger langt væk fra det centrale Christianshavn.

Herudover omtales Papirøen som et aktiv, selvom den endnu ikke er færdigbygget. Der anbefales
samarbejde mellem kommunale og statslige institutioner og fx. peges der på uddannelsesstederne
på Holmen.

Desuden nævnes mobile kulturhuse og faciliteter, uden at præcisere hvad der menes med dette. Er
det f.eks. pramme eller containere?!

Lokaludvalget mener, at afsnittet om Christianshavn bør tage udgangspunkt i siderne 30-31 i
Christianshavns Bydelsplan 2017 - se bilaget.

Nødvendigheden af et tidssvarende Bibliotek på Papirøen bør således påpeges kraftigere i kultur- og
fritidskompasset. Vi mener, det er strengt nødvendig for at fremme kulturelle arrangementer.
Biblioteket på Christianshavns Torv er nedslidt og utidssvarende for både mindre og større
arrangementer.

Endvidere bør der i kultur- og fritidskompasset være et afsnit vedr. fremtidige muligheder på Nyholm.
Her er der i dag tidssvarende boldbaner, en idrætshal og mange funktionelle bygninger, der stor set
kan tages i brug med det samme.
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Vi mener ikke, at man ubetinget kan pege på Refshaleøen som egnet til større og ”larmende
arrangementer”, da der bør tages hensyn til det nye boligkvarter på Margretheholm. Tillige ligger
Refshaleøen ikke geografisk centralt på Christianshavn. Herudover er det utrygt om aften/natten, da
der er dårligt oplyst og dårlige kollektive trafikforbindelser. Så de fleste aktiviteter på Refshaleøen bør
foregå i dagtimerne.

Christianshavn mangler steder til større arrangementer og foreningsliv, da Christianshavns
Beboerhus, Hal C og CIKs bygning er eneste mulighed for sådanne arrangmeneter, og de har plads
til et begrænset antal deltagere. Det er nok urealistisk at kunne benytte statslige
uddannelsesinstitutioner på Holmen til lokale arrangementer..

M.h.t. idrætsfaciliteter bør der i høj grad også nævnes NANOK (Rugby)og CIK der rummer mange
sportsgrene (boksning, boldspil og gymnastik).

Det bør også påpeges, at Christianshavn har velfungerende bådlubber, Kajakforeninger og
travaljelaug m.m.

Vi glæder os til at der etableres et vandkulturhus med muligheder for at dyrke foreningsliv tillige med
større arrangementer med mulighed for et betragteligt deltagerantal frem for de nævnte muligheder.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det Kultur- og Fritidsforvaltningen.

 

Beslutning
Ændringsforslag til det foreslåede høringssvar:

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sven Erik Brockdorff om, at følgende slettes fra 7. afsnit
i høringssvaret: "...nedslidt og...".

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Poul Cohrt om, at 1. sætning i 2. afsnit i høringssvaret
formuleres: "Afsnittet om Christianshavn på siderne 38-41 finder vi noget tyndt og visionsløst."
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at 1. sætning i 4. afsnit i
høringssvaret formuleres: "Herudover omtales Papirøen med rette som et aktiv."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jutta Helles om, at følgende slettes fra 9. afsnit i
høringssvaret: "...og dårlige kollektive trafikforbindelser."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jutta Helles om, at følgende sætning i 9. afsnit i
høringssvaret slettes: "Så de fleste aktiviteter på Refshaleøen bør foregå i dagtimerne."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jutta Helles om, at 10. afsnit i høringssvaret formuleres:
"Christianshavn mangler steder til foreningsliv, da Christianshavns Beboerhus, Hal C og CIKs
bygning er eneste mulighed for foreningsarrangementer, og de har plads til et begrænset antal
arrangementer og deltagere. Det er nok urealistisk at kunne benytte statslige
uddannelsesinstitutioner på Holmen til lokale arrangementer."

Efter en vejledning afstemning tiltrådte lokaludvalget ikke et ændringsforslag fra Frode Neergaard
om, at 1. sætning i 7. afsnit i høringssvaret formuleres: "Nødvendigheden af et tidssvarende bibliotek,
evt. på Papirøen, bør således påpeges kraftigere i kultur- og fritidskompasset."

 

Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Kultur- og Fritidsforvaltningen om "Kultur- og fritidskompas
- udvikling af kultur- og fritidsfaciliteter i Københavns Kommune", som fremgår af løsningsafsnittet,
med de tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
1. Bydelsplan for Christianshavn 2017 (side 30-31 på papir)
2. Høringsbrev om kultur- og fritidskompasset
3. Kultur- og fritidskompas - Udvikling af kultur- og idrætsfaciliteter i Københavns Kommune - udkast
(uddrag på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Drøftelse af strategien i forbindelse med arbejdet for at få etableret et plejecenter på
Christianshavn (2018-0227798)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte strategi i forbindelse med arbejdet for at få etableret et
plejecenter på Christianshavn.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter strategien i forbindelse med arbejdet for at få etableret
et plejecenter på Christianshavn.

I bilaget ses et oplæg fra arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg.

 

Problemstilling

Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg beder lokaludvalget drøfte strategien i
forbindelse med arbejdet for at få etableret et plejecenter på Christianshavn.

 

Lokaludvalgets beslutninger den 29. august 2018

1. Lokaludvalget drøftede strategi i forbindelse med arbejdet for at få etableret et plejecenter på
Christianshavn. I drøftelsen var der følgende bemærkninger:

• Hvad menes med "plejehjem"?
• Plejecenter skal ikke kombineres med ungdomsboliger.
• Miljøstyrelsens bygning eller andre eksisterende bygninger er ikke egnet til plejecenter.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Bent Johansen om, at arbejdsgruppen Sociale Forhold,
Sundhed og Omsorg kommer med et oplæg til strategi for arbejdet for at få etableret et plejecenter
på Christianshavn, som lokaludvalget kan tage stilling til i lokaludvalgets møde den 26. september
2018.
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Løsning

Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg indleder drøftelsen af strategien i forbindelse
med arbejdet for at få etableret et plejecenter på Christianshavn.

I bilaget ses et oplæg fra arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte strategien, der fremgår af bilaget, som sit grundlag for arbejdet for at
få etableret et plejecenter på Christianshavn.

2. Lokaludvalget bemyndigede arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg til at
kontakte almene boligselskaber om muligheden for at søge om kommunal grundkapital til
etablering af et plejecenter på Christianshavn.

3. Lokaludvalget bemyndigede arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg til at
arbejde for, at lokaludvalget bliver repræsenteret i en arbejdsgruppe om placering af plejecenter
på Christianshavn.

 

Bilag
Strategi om plejecenter på Christianshavn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Drøftelse af adgangsforholdene for lokaludvalgets medlemmer og tilhørere til
lokaludvalgets arrangementer. (2018-0227860)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte adgangsforholdene for lokaludvalgets medlemmer og
tilhørere til lokaludvalgets arrangementer.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter adgangsforholdene for lokaludvalgets medlemmer og
tilhørere til lokaludvalgets arrangementer.

Problemstilling

Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg foreslår, at lokaludvalget
drøfter adgangsforholdene for lokaludvalgets medlemmer og tilhørere til lokaludvalgets
arrangementer.

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 29. august 2018, men blev udsat.

Løsning

Formanden foreslår, at Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg indleder
lokaludvalgets drøftelse af adgangsforholdene for lokaludvalgets medlemmer og tilhørere til
lokaludvalgets arrangementer.

Økonomi

Intet

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning

Side 27



1. Lokaludvalget drøftede adgangsforholdene for lokaludvalgets medlemmer og tilhørere til
lokaludvalgets møder og arrangementer i Christianshavns Beboerhus. I drøftelsen var der
følgende bemærkninger:

• Er beboerhuset egnet for bevægelseshandicappede?
• Der er en handicaplift ved trappen til beboerhusets café. Man skal ringe på, for at få den

betjent, men personalet reagerer ikke, når man ringer på.
• Der er etableret et handicaptoilet i salen. Det må ikke bruges til lager.
• Lokaludvalget kan holde lokaludvalgsmøderne i Hal C.
• Lokaludvalget kan holde lokaludvalgsmøderne i Stanleys Gård.
• Vi skal have et tidssvarende beboerhus.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at tale med beboerhusets ledelse om anvendelsen af
handicaptoilettet til lager.

3. Lokaludvalget bad formanden om en indstilling til lokaludvalgets møde den 31. oktober 2018
om en henvendelse til Kultur- og Fritidsforvaltningen vedr. behovet for et tidssvarende
beboerhus.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Udgivelse af en jubilæumsavis (2018-0252386)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte og beslutte, om det skal arbejde videre med et forslag om
at udgive en avis om Christianshavns 400 års jubilæum.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter forslaget og beslutter, om INFO/Event-gruppen skal
komme med et oplæg til mødet den 31. oktober 2018 om udgivelse af en jubilæumsavis jf.
forslaget i afsnittet Problemstilling..

Problemstilling

INFO/Event-gruppen foreslår, at lokaludvalget udgiver en “jubilæumsavis” i en eller anden form. Den
skal bl.a. beskrive de mange begivenheder, der har været i løbet af året. Gruppen står for indhold. 

Hvis lokaludvalget går ind for forslaget, vil gruppen komme med et oplæg til lokaludvalgets møde den
31. oktober 2018. Gruppen opfordrer lokaludvalgets medlemmer og suppleanter til at deltage i det
videre arbejde med oplægget og avisen. 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter forslaget og beslutter, om INFO/Event-gruppen skal
komme med et oplæg til mødet den 31. oktober 2018.

Økonomi

Hvis lokaludvalget beslutter, at  INFO/Event-gruppen skal komme med et oplæg,  vil gruppen
fremlægge et budget i mødet den 31. oktober 2018.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning
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1. Lokaludvalget drøftede forslaget om, hvorvidt INFO/Event-gruppen skal komme med et oplæg
til mødet den 31. oktober 2018 om udgivelse af en jubilæumsavis jf. forslaget i afsnittet
"Problemstilling". I drøftelsen var følgende bemærkninger:

• Det kunne være som et tillæg til Christianshavneren.
• Avisen skal kun udgives elektronisk.
• Avisen skal både udgives på papir og elektronisk.
• Avisen bør rammes ind af en temaartikel.
• INFO/Event-gruppen vil godt have hjælp fra andre lokaludvalgsmedlemmer og -

suppleanter til at producere avisen.

2. Lokaludvalget godkendte, at  INFO/Event-gruppen kommer med et oplæg til mødet den 31.
oktober 2018 om udgivelse af en jubilæumsavis jf. forslaget i afsnittet Problemstilling, idet
oplægget skal indeholde et budget.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  Drøftelse af lokaludvalgets traditioner (2018-0228903)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte dets traditioner: Christianshavnerdagen, Juletræ på Torvet
og Nytårskuren.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter dets traditioner: Christianshavnerdagen, Juletræ på
Torvet og Nytårskuren.

Problemstilling

INFO/Event-gruppen foreslår, at lokaludvalget drøfter dets traditioner: Christianshavnerdagen,
Juletræ på Torvet og Nytårskuren.

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 29. august 2018, men blev udsat.

Løsning

Formanden foreslår, at INFO/Event-gruppen indleder lokaludvalgets drøftelse af dets traditioner:
Christianshavnerdagen, Juletræ på Torvet og Nytårskuren.

Økonomi

I 2018 har lokaludvalget afsat 120.000 kr. til Jubilæumsweekenden (Christianshavnerdagene),
43.000 kr. til Juletræ på Torvet 2018, 5.000 kr. til Juletræ på Torvet 2017, 30.000 kr. til Nytårskur
2018 og 5.000 kr. til Nytårskur 2019.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning
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Lokaludvalget drøftede dets traditioner: Christianshavnerdagen, Juletræ på Torvet og Nytårskuren. I
drøftelsen var der følgende bemærkninger:

• Kan Christianshavnerdagen holdes i august, hvor der er varmere?
• INFO/Event-gruppen vil godt have hjælp fra andre lokaludvalgsmedlemmer og - suppleanter til

planlægningen og gennemførelsen af arrangementerne.

Formanden konkluderede på drøftelsen, at lokaludvalget fortsætter med at stå for
Christianshavnerdagen, Juletræ på Torvet og Nytårskuren.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  Juletræ på Torvet (2018-0252383)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende rammerne for juletræsarrangementet på Torvet.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afholder et juletræsarrangement på Torvet den 1. søndag i
advent, dvs. den 2. december 2018, og at arrangementet starter kl. 16.

2. at Christianshavns lokaludvalg udpeger INFO/Event-gruppen til at planlægge og gennemføre
arrangementet sammen med sekretariatet indenfor rammerne, der er beskrevet i
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalget har tradition for at afholde et juletræsarrangement på Torvet den 1. søndag i advent kl.
16. I år falder 1. advent d. 2. december. 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget godkender, at juletræsarrangementet afholdes d. 2. dec. 2018
kl. 16 på Christianshavns Torv.

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger INFO/Event-gruppen til at planlægge
juletræsarrangementet sammen med sekretariatet. INFO/Event-gruppen gennemfører arrangmentet
sammen med de lokaludvalgsmedlemmer og -suppleanter, der måtte melde sig.

Formanden foreslår desuden, at INFO/Event-gruppen bemyndiges til at udpege juletræstænder og
fastlægge program. Gruppen orientere lokaludvalget om program, valg af juletræstænder og evt. valg
af taler for lokaludvalget i lokaludvalgsmødet d. 31. oktober 2018.

Traditionen tro vil programmet for Juletræ på Torvet omfatte:

• Juletræstænding
• Sange
• Fælles dans om juletræet
• Servering af gløgg, kakao og juleboller.
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• Evt. en tale.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat 43.000 kr. til juletræsarrangementet. Sekretariatet vil vurdere, om det er nok,
hvis Torvet skal terrorsikres i forbindelse med arrangementet.

Videre proces

Se ovenfor.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at afholde et juletræsarrangement på Torvet den 1. søndag i advent,
dvs. den 2. december 2018, og at arrangementet starter kl. 16.

2. Lokaludvalget udpegede INFO/Event-gruppen til at planlægge og gennemføre arrangementet
sammen med sekretariatet indenfor rammerne, der er beskrevet i løsningsafsnittet.

3. På forslag fra Asbjørn Kaasgaard bemyndigede lokaludvalget formanden til at skrive til de
erhvervsdrivende omkring Christianshavns Torv, at lokaludvalget forventer deres opbakning til
arrangementet. 

4. Lokaludvalget drøftede terrorsikring i forbindelse med arrangementet. I drøftelsen var der
følgende bemærkninger:

• Permanente plantekasser kan fungere som terrorsikring for arrangementer på
Christianshavns Torv.

• Forslaget om permanente plantekasser på Christianshavns Torv bør tages op af
Torvenetværket.

• Hvem skal passe planterne, hvis der opsættes plantekasser på Christianshavns Torv?
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  Nytårskur 2019 (2018-0252385)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte rammerne for lokaludvalgets Nytårskur 2019.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender rammerne for Nytårskur 2019, der fremgår af
løsningsafsnittet og økonomiafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalget holder hvert år en nytårskur for christianshavnerne samt samarbejdspartnere. I 2018
holdt lokaludvalget Nytårskur i Hal C. Hvis traditionen skal følges, skal Nytårskur 2019 derfor holdes i
Christianshavns Beboerhus. 

Løsning

Formanden foreslår,

• at Christianshavns Lokaludvalg holder Nytårskur 2019 i Christianshavns Beboerhus fredag den
11. januar 2019 kl. 19-23.

• at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger INFO/Event-gruppen til i samarbejde med
sekretariatet at stå for planlægningen og gennemførelsen af Nytårskuren.

• at Christianshavns Lokaludvalg godkender, at INFO/Event-gruppen senest i mødet den 19.
december 2018 orienterer lokaludvalget om hvem, der er nytårstaler, samt fremlægger endeligt
program og budget for Nytårskuren 2019.

Medio december 2018 vil lokaludvalgets medlemmer og suppleanter få en opfordring til at deltage i
afviklingen af arrangementet.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat 5.000 kr.på budgettet for 2018 til Nytårskuren i 2019. Lokaludvalget kender
senest i mødet den 19. december 2018 størrelsen på lokaludvalgets pulje i 2019 og vil senest i
samme møde beslutte sit budget for 2019.
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Formanden foreslår, at lokaludvalget indtil da arbejder ud fra, at der på budgettet for 2019 afsættes
30.000 kr. til Nytårskuren.

Videre proces

Se ovenfor.

 

Beslutning

Lokaludvalget godkendte rammerne for Nytårskur 2019, der fremgår af løsningsafsnittet og
økonomiafsnittet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  Mødeplan for 2019 (2018-0209896)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte en mødeplan for 2019.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender planen for lokaludvalgets møder i 2019, der fremgår
af løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalget skal have en mødeplan for det kommende år. Der skal holdes ét møde i hver måned;
dog ikke i juli måned.

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 29. august 2018, men blev udsat.

Løsning

Christianshavns Lokaludvalg har hidtil holdt møde den sidste onsdag i hver måned, mens Indre By
Lokaludvalg har holdt møde den anden torsdag i hver måned. Denne kadence fungerer godt for
sekretariatet og ønskes fortsat i 2019, jf. den foreslåede mødeplan nedenfor.

Undtagelserne herfra er:

• maj-mødet, hvor mødet holdes den næstsidste onsdag i måneden, fordi den sidste onsdag i
måneden er dagen før Kristi himmelfartsdag.

• Juni-mødet, hvor mødet holdes den næstsidste onsdag i måneden, fordi den sidste onsdag i
måneden ligger i skolernes sommerferie.

• December-mødet, hvor mødet holdes den næstsidste onsdag i måneden, fordi den sidste
onsdag i måneden er 1. juledag.

Mødeplan

30. januar

27. februar

27. marts
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24. april

22. maj

19. juni

28. august

25. september

30. oktober

27. november

18. december

Møderne afholdes i Beboerhuset, Dronningensgade 34. De starter kl. 18.30 og slutter kl. 21.30.

Økonomi

Udgifterne til lokaludvalgsmøderne betales af sekretariatet. Ud over lokaleleje betales der for
forplejning og annoncering.

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet mødeplanen, vil den blive offentliggjort på lokaludvalgets hjemmeside.

Beslutning

Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Ruth Plovgaard om, at juni-mødet holdes den 26.
juni 2019.

For stemte 11 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 3 lokaludvalgsmedlemmer.
3 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget tiltrådt ændringsforslaget om at juni-mødet holdes den 26. juni 2019.

Lokaludvalget godkendte planen for lokaludvalgets møder i 2019, der fremgår af løsningsafsnittet,
med det tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
Kalender for 2019
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14.  Puljeansøgninger, september 2018 (2018-0229402)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til 5 ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Gallopperiet tilsagn om 10.000 kr. til en
temaudstilling om alkoholisme, stofmisbrug, og pårørende. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 18.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge.

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Kulturbroen Folkloric på en
ansøgning om 4.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til undervisning på dansk af børn i
afrikanske sange i anledning af Spil Dansk-dagene. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
ønsker at bruge sine penge på nye initiativer.

3. At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Shock tilsagn om en underskudsgaranti på
5.000 kr. til Varieté Vol. 2, en kunstnerisk og kulturel aften den 10. november 2018 i
Christianshavns Beboerhus. Støtten øremærkes lokaleleje og leje af lydanlæg. Lokaludvalget
støtter ikke med det ansøgte beløb på 13.300 kr., da det ønsker at sprede anvendelsen af sine
penge.

4. At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 4.200 kr. til Graabrødre Kammerkors
julekoncert i Sofiebadet. Støtten øremærkes til materiale, annoncering og scenografi.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 13.700 kr., da det ønsker at sprede
anvendelsen af sine penge.

5. At Christianshavns Lokaludvalg beslutter, om det skal give Foreningen Kulturtårnet på
Knippelsbro tilsagn om 25.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til en lyssætning på Kulturtårnet
på Kulturnatten i København den 12. oktober 2018.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 5 ansøgninger om støtte.

Løsning

Side 39



1. Temaudstilling om alkoholisme, stofmisbrug, og pårørende

Foreningen Gallopperiet søger om 18.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til en udstilling i perioden
3.-25. november 2018 med  alkoholisme, stofmisbrug og pårørende som tema. Udstilling skal sætte
fokus på den virkelighed, stofmisbrugeren og pårørende til en afhængig står overfor, og vil bestå af
malerier, en interaktiv installation, skulpturer og et dialogbord, hvor besøgende kan skrive og tegne
om deres personlige oplevelser med misbrug.

Udstillingen skal skabe dialog og tager bl.a. afsæt i, at stofmisbrug er synligt på Christiania og
Christianshavns Torv. Udstillingen finder sted i foreningen Gallopperiets egne lokaler.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til lokaleleje, materialer, tryk, annoncering,
honorarer til musiker og foredragsholder til ferniseringen, samt transport af større værker som ikke
kan medtages på en cykel.

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at udstillingen er bydelsrelateret, dialogskabende og lokalkulturelt udviklende.
Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter udstillingen.

Arbejdsgruppens anbefaling

Der ansøges om et beløb på kr. 18.000,00, der skal bruges til bl.a. diverse materialer, transport og et
dialogbord. Udvalget finder arrangementet spændende og aktuelt, tillige med at arrangementet
afholdes på Christianshavn. Set ud fra en fordeling af puljemidleranbefaler vi fra udvalget at yde en
støtte på kr. 10.000.

Formandens indstilling
At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Gallopperiet tilsagn om 10.000 kr. til en
temaudstilling om alkoholisme, stofmisbrug, og pårørende. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 18.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge.

 

2. Spil dansk dage: Undervisning i afrikanske sange på dansk – for børn

Foreningen Kulturbroen Folkloric søger lokaludvalget om 4.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til
afvikling af en musikalsk aktivitet for børn den 1. november 2018 i Hal C. Der vil blive danset og
spillet på rytmeinstrumenter kl. 10 for vuggestuealderen og kl. 11 for børn i børnehave og
skolealderen. Formålet med aktiviteten er at indføre danske børn i sange med afrikansk islæt, på
dansk, i anledningen af Spil Dansk Ugen i uge 44, hvor der er musikalske aktiviteter over hele landet.
Foreningen nævner en række børneinstitutioner mv., som den vil invitere til at deltage.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til lokaleleje og honorarer.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at aktiviteten er bydelsrelateret og samler borgerne på tværs af sociale
forskelle, og er lokalt forankret i kraft af samarbejdet med institutioner på Christianshavn.
Sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten..
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Arbejdsgruppens anbefaling

Der ansøges om et beløb på kr. 4.000,00, der skal dække honorar og lokaleleje. Udvalget kan ikke
støtte ansøgningen, da vi finder, at vi tidligere har ydet støtte til tilsvarende arrangementer med
samme tema. Vi ønsker med Lokaludvalgets fordeling af puljemidler at støtte nye initiativer på
Christianshavn.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver afslag til Foreningen Kulturbroen Folkloric på en ansøgning om
4.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til undervisning på dansk af børn i afrikanske sange i anledning
af Spil Dansk-dagene. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget ønsker at bruge sine penge på nye
initiativer.

3. Varieté Vol. 2

Foreningen Shock søger om 13.300 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til en kunstnerisk og kulturel
aften den 10. november 2018 i Christianshavns Beboerhus. Ambitionen er, at der skal være
varierende kunstnerisk indslag – så som mini-koncerter, filmvisning, digtoplæsning og akrobatik. De
forskellige indslag skal skabe en totaloplevelse og udvikle, udfordre og underholde deltageren på
samme tid. Foreningen regner med en indtægt på 7.500 kr. fra entre og barsalg.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til lokaleleje, honorarer til kunstnere og leje af
anlæg.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at arrangementet er bydelsrelateret, dialogskabende og lokalkulturelt
udviklende. Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet med en
underskudsgaranti.

Arbejdsgruppens anbefaling

Foreningen Shock ansøger om kr. 13.300,00, der skal bruges til mini koncerter, filmvisning og
digtoplæsning varierende kunstneriske indslag, honorar m.v. Arrangementet skal foregå i
Christianshavns Beboerhus. Der forventes en indtægt på kr. 7.500,00 ved barsalg og entre. 

Udvalget finder arrangementet inspirerende, dialogskabende og lokalkulturelt. Vi anbefaler at støtte
med kr.5.500,00, til dækning af lokaleleje og leje af lydanlæg. Set ud fra at vi ønsker en fordeling af
Lokaludvalgets puljemidler.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Foreningen Shock tilsagn om en underskudsgaranti på 5.000
kr. til Varieté Vol. 2, en kunstnerisk og kulturel aften den 10. november 2018 i Christianshavns
Beboerhus. Støtten øremærkes lokaleleje og leje af lydanlæg. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 13.300 kr., da det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge.
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4. Graabrødre Kammerkor – Julekoncert i Sofiebadet

På vegne af Graabrødre Kammerkor søger en borger om 13.700 kr. til en julekoncert i Sofiebadet
den 16.december 2018. Sofiebadet og koret vil med koncerten fortsætte traditionen fra 2016 og
2017. Der vil ikke blive taget entré ved koncerten.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til aflønning af dirigent, annoncering, tryk og
materialer, forplejning. 

Sekretariatets bemærkninger
Sekretariatet vurderer, at koncerten er bydelsrelateret, lokalkulturelt bevarende og samler borgere på
tværs af sociale forskelle. Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter koncerten.

Arbejdsgruppens anbefaling
Der ansøges op et beløb på kr. 13.700,00, der dels skal bruges til honorar, annoncering, tryk af
materialer og scenografi. Udvalget finder arrangementet alsidig og inspirerende med andre
musikformer på Christianshavn, men er en smule betænkelig ved Sofiebadets størrelse m.h.t.
publikum. Men finder det alligevel positivt, at der på denne måde reklameres for Sofiebadet. Der var
ikke 100% enighed om at yde støtte, da arrangementet henvender sig til et meget begrænset
publikum. Så udvalget anbefaler ud fra en fordeling af puljemidler at støtte med kr. 4.200,00, til
materiale, annoncering og scenografi.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 4.200 kr. til Graabrødre Kammerkors
julekoncert i Sofiebadet. Støtten øremærkes til tryk/materialer, annoncering og scenografi.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 13.700 kr., da det ønsker at sprede
anvendelsen af sine penge.

5. Kulturens lystårn – en indgang til det kulturelle Christianshavn 400 år.

Foreningen Kulturtårnet på Knippelsbro søger om 25.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til en
lyssætning på Kulturtårnet på Kulturnatten i København den 12. oktober 2018. Foreningen vil
formidle Christianshavns 400 års historie gennem lyd og ved uddeling af folder, der grafisk, visuelt
fortæller om tårnet og vejen til Christianshavn, herunder med fokus på grundlæggelsen af
Christianshavn. Der vil desuden være et sømandstema, der spiller op ad den lokale havneforankring,
Lyssætning bliver udarbejdet i samarbejdet med kunstneren Ulysses, som stod bag et lignende
arrangement for foreningen forrige år.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til opsætning af lysinstallation, herunder ekstern
arbejdskraft og leje.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet vurderer, at aktiviteten er bydelsrelateret, dialogskabende, identitetsstøttende og
lokalkulturelt bevarende. Sekretariatet ser intet til hinder for at lokaludvalget støtter projektet.

Arbejdsgruppens anbefaling
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Pga. en ekspeditionsfejl i sekretariatet har arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge ikke
haft mulighed for at drøfte ansøgningen.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg beslutter, om det skal give Foreningen Kulturtårnet på
Knippelsbro tilsagn om 25.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til en lyssætning på Kulturtårnet på
Kulturnatten i København den 12. oktober 2018.

Økonomi

Lokaludvalget har i 2018 afsat 220.000 kr. til puljeansøgninger. Foreløbig er der disponeret
190.735,03 kr. af puljen. Hvis lokaludvalget følger indstillingen, vil der være disponeret for yderligere
19.200 kr. 

Videre proces

Sekretariatet meddeler ansøgerne lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Gallopperiet tilsagn om 10.000 kr.
til en temaudstilling om alkoholisme, stofmisbrug, og pårørende. Lokaludvalget støtter ikke med
det ansøgte beløb på 18.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Foreningen Kulturbroen Folkloric på
en ansøgning om 4.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til undervisning på dansk af børn i
afrikanske sange i anledning af Spil Dansk-dagene. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget
ønsker at bruge sine penge på nye initiativer.

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Shock tilsagn om en
underskudsgaranti på 5.000 kr. til Varieté Vol. 2, en kunstnerisk og kulturel aften den 10.
november 2018 i Christianshavns Beboerhus. Støtten øremærkes lokaleleje og leje af
lydanlæg. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 13.300 kr., da det ønsker at
sprede anvendelsen af sine penge.

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om 4.200 kr. til Graabrødre
Kammerkors julekoncert i Sofiebadet. Støtten øremærkes til materiale, annoncering og
scenografi. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 13.700 kr., da det ønsker at
sprede anvendelsen af sine penge.

5. Poul Nielsen foreslog, at lokaludvalget giver afslag til Foreningen Kulturtårnet på Knippelsbro
på en ansøgning om 25.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til en lyssætning på Kulturtårnet på
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Kulturnatten i København den 12. oktober 2018.

Sven Erik Brockdorff foreslog, at lokaludvalget giver Foreningen Kulturtårnet på
Knippelsbro tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til en lyssætning på Kulturtårnet
på Kulturnatten i København den 12. oktober 2018.

Frode Neergaard foreslog, at lokaludvalget giver Foreningen Kulturtårnet på Knippelsbro tilsagn
om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til en lyssætning på Kulturtårnet på Kulturnatten i
København den 12. oktober 2018.

En vejledende afstemning om forslaget fra Poul Nielsen viste, at der ikke var flertal for hans
forslag om at give afslag til Foreningen Kulturtårnet på Knippelsbro på en ansøgning om 25.000
kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til en lyssætning på Kulturtårnet på Kulturnatten i København
den 12. oktober 2018.

Lokaludvalget stemte om forslagene fra Sven Erik Brockdorff og Frode Neergaard:
8 lokaludvalgsmedlemmer stemte for Sven Erik Brockdorff forslag om at lokaludvalget
giver tilsagn til Foreningen Kulturtårnet på Knippelsbro om 5.000 kr. af lokaludvalgets
2018-pulje til en lyssætning på Kulturtårnet på Kulturnatten i København den 12. oktober 2018. 

4 lokaludvalgsmedlemmer stemte for Frode Neergaards forslag om, at lokaludvalget
giver Foreningen Kulturtårnet på Knippelsbro tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje
til en lyssætning på Kulturtårnet på Kulturnatten i København den 12. oktober 2018.

5 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget besluttet at give Foreningen Kulturtårnet på Knippelsbro tilsagn
om 5.000 kr. af lokaludvalgets 2018-pulje til en lyssætning på Kulturtårnet på Kulturnatten i
København den 12. oktober 2018. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 25.000
kr., da det ønsker at sprede anvendelsen af sine penge.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  Forslag til ændring i principperne for puljeuddeling (2018-0228319)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte et forslag fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og
Unge vedr. ændringer i lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter et forslag fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn
og Unge vedr. ændringer i lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af støtte. Se forslaget i
afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Forslag fra Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge vedr. lokaludvalgets retningslinjer for
tildeling af støtte:

1. Lokaludvalget ønsker at styrke mangfoldigheden på Christianshavn og yder derfor kun
undtagelsesvis støtte til aktiviteter, der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget

2. Da lokaludvalget kun har begrænsede midler, kan man ikke forvente at få det fulde ansøgte
beløb. Der kan normalt kun ansøges om støtte op til kr. 15.000,00.

3. Herudover støtter lokaludvalget udelukkende ansøgninger til aktiviteter på Christianshavn.

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 29. august 2018, men blev udsat.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter arbejdsgruppens forslag.

I bilaget ses en oversigt over de ansøgninger, lokaludvalget har modtaget i 2018.

Økonomi

I 2018 har lokaludvalget afsat en ramme på 220.000 kr. til puljeansøgninger.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.
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Eventuelle ændringer i lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af støtte kan træde i kraft, når
ændringerne er annonceret.

 

Beslutning
Udsat til mødet den 31. oktober 2018.

Bilag
Oversigt over puljeansøgninger august 2017-august 2018
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

16.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2018-0253047)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning -
se bilaget.

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilaget.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havnen
- inkl. Nyholm-gruppen

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

- inkl. Genbrugsgruppen

• Arbejdsgruppen Christianshavn-Christiania

• INFO/Event-gruppen
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• Torvegruppen

• Papirøen-gruppen

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

Økonomi

Intet.

 

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. mødes med jævne mellemrum.

 

Beslutning
Miljøgruppen

Kirsten V. Andersen orienterede om indvielsen af flerfunktionelle affaldsløsninger den 6. oktober
2018 i Overgaden neden Vandet.

 

Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Bent Johansen orienterede om lokaludvalgets ældremøde den 23. oktober 2018 i Hal C.

 

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Bilag
Referater
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

17.  B-sag: Høringssvar om placering af centre i regi af strategien for midlertidige døgnophold
(2018-0228421)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar til Sundheds- og Omsorgsforvaltningen om
placering af centre i regi af strategien for midlertidige døgnophold.

Indstilling

Formanden foreslår,   

1. at Christianshavns Lokaludvalg sender høringssvaret til Sundheds- og Omsorgsforvaltningen
om placering af centre i regi af strategien for midlertidige døgnophold, der fremgår af
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Den 16. august 2018 godkendte Sundheds- og Omsorgsudvalget en ny strategi for midlertidige
døgnophold, der fremover skal organiseres i planområderne Byen og Syd. Strategien – herunder det
faglige og organisatoriske indhold – havde forinden været i høring ved de faglige organisationer i
SUF MED og Københavns Ældreråd, og udvalget fik forelagt alle høringssvar til strategien.

I forlængelse heraf godkendte udvalget samtidig, at den geografiske placering af midlertidige
døgnophold på to centre fordelt på tre adresser og lukningen af to rehabiliteringscentre, som er en
konsekvens heraf, sendes i høring.

Baggrunden for strategien er, at Sundheds- og Omsorgsforvaltningen er udfordret i at understøtte
tilstrækkelig hurtig hjemtagning fra hospitalet, forebygge hospitalsindlæggelser og sikre borgerne
effektive og intensive behandlings- og rehabiliteringsforløb med udgangspunkt i deres individuelle
behov.

Strategien er baseret på fire principper for den fremtidige organisering:

1. Borgeren skal så vidt muligt være i eget hjem
2. Indsatser skal være tilpasset fleksibelt efter borgerens behov    
3. Let adgang til lægehjælp    
4. Trygge og sammenhængende overgange for borgeren

Strategien skal sikre, at kommunens indsats tilrettelægges, så den i højere grad imødekommer
borgernes individuelle behov, og at indsatsen på de midlertidige døgnophold målrettes de borgere,
som har mest brug for den specialiserede sygepleje, der tilbydes.
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Forslaget til placering af de midlertidige døgnophold er baseret på, at de nye centre placeres i
eksisterende kommunale bygninger og en vurdering af, hvor det kommende kapacitetsbehov til
midlertidige døgnophold bedst vil være dækket.

Svarfristen er den 1. oktober 2018. Høringen angår kun forslaget til placeringen af de to nye centre
for midlertidige døgnophold og lukningen af Rehabiliteringscenter Amager og Rehabiliteringscenter
Indre By/Østerbro, dvs.

• at centret i planområde Byen samles på det nuværende 'Hjerneskade- og
Rehabiliteringscentret' i Bystævneparken i Brønshøj med akut sygepleje og rehabilitering

• at centret i planområde Syd samles på det nuværende Rehabiliteringscenter VKV i
Valby (Vigerslevhus) med akut sygepleje, rehabilitering og palliation

• at rehabilitering af borgere med erhvervet hjerneskade flyttes til det, der i dag er
Rehabiliteringscenter BIN i København NV   

• at Rehabiliteringscenter IBØ (Hellerup) og Rehabiliteringscenter Amager lukkes som
rehabiliteringscentre.

• Rehabiliteringscenter Amagers rehabiliteringspladser er placeret på plejecenter Hørgården. Der
er tale om nyrenoverede et-rumsboliger, hvorfor de efter lukningen i 2020 med fordel kan
bruges til et-rums plejeboliger.

 

Løsning

Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg har drøftet sagen og foreslår følgende
høringssvar:

 

"Princippet om at centrere og opkvalificere aflastningspladser kan Christianshavns
Lokaludvalg tilslutte sig, men vi er betænkelige overfor reduceringen af pladser.

Med venlig hilsen

Poul Cohrt,
formand"

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget hart godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det til Sundheds- og
Omsorgsforvaltningen.
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Beslutning

Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Sundheds- og Omsorgsforvaltningen om placering af
centre i regi af strategien for midlertidige døgnophold, der fremgår af løsningsafsnittet.

Bilag
Sundheds- og Omsorgsudvalgets beslutning 16. august 2018 om strategi for midlertidige døgnophold
Bilag 1 til sagen i Sundheds- og Omsorgsudvalget: Høringssvar (Ikke på papir)
Bilag 2 til sagen i Sundheds- og Omsorgsudvalget: Oversigt over høringssvar (ikke på papir)
Bilag 3 til sagen i Sundheds- og Omsorgsudvalget: Strategi for midlertidige døgnophold
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

18.  B-sag: Christianshavnermøde om Nyholm (2018-0252394)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at holde et Christianshavnermøde om Nyholm.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg afholder et Christianshavnermøde i november 2018 om
Nyholm, jf. afsnittet "Problemstilling.

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger Nyholmsgruppen til at planlægge og gennemføre
mødet sammen med sekretariatet.

3. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter 6.000 kr. til mødet.

 

Problemstilling

I mødet den 29. august 2018 afsatte lokaludvalget 25.000 kr. til udarbejdelse af en pjece om Nyholm.
Arbejdet med pjecen er godt i gang.

Nyholm-gruppen foreslår, at der indbydes til et christianshavnermøde i november, hvor
lokaludvalgets pjece om Nyholm kan fremlægges, og hvor lokaludvalget kan gå offensivt ud med dets
holdninger. Til mødet vil lokaludvalget kunne indbyde nøglepersoner, herunder forsvaret som på
dette tidspunkt må forventes at være længere fremme med hensyn til, hvad der skal ske med
Nyholm. Nyholmgruppen anmoder lokaludvalget om at afsætte 6.000 kr. til afholdelse af dette møde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget afholder et offentligt møde, Christianshavnermøde, i november
2018 om Nyholm, jf. afsnittet "Problemstilling", og at det udpeger Nyholmsgruppen til at planlægge og
gennemføre mødet sammen med sekretariatet.

Økonomi

Formanden foreslår, at lokaludvalget afsætter 6.000 kr. til mødet.

Videre proces
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Nyholmsgruppen planlægger og gennemfører mødet sammen med sekretariatet. Mødet holdes i
november 2018.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at afholde et Christianshavnermøde i november 2018 om Nyholm, jf.
afsnittet "Problemstilling".

2. Lokaludvalget udpegede Nyholmsgruppen til at planlægge og gennemføre mødet sammen med
sekretariatet.

3. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Jens Loft Rasmussen om at afsætte 13.000 kr.
til mødet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

19.  B-sag: Møde om forholdene på Krøyers Plads (2018-0252393)

Christianshavns Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at opfordre Teknik- og Miljøforvaltningen
til at holde et møde for interessenter om forholdene på Krøyers Plads.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at opfordre Teknik- og Miljøforvaltningen til
at holde et møde for interessenter om forholdene på Krøyers Plads.

Problemstilling

I et svar til lokaludvalget den 14. september 2018 om forholdene på Krøyers Plads skrev Teknik- og
Miljøforvaltningen bl.a:

"Jeg er enig med dig i, at der er behov for en dialog om, hvordan offentlighedens adgang til området
kan håndteres på en måde, som tilgodeser alle sagens parter. Det har særlig vist sig i løbet af den
lange, varme sommer, hvor udendørslivet har været ekstra omfattende, og fået nogle grundejere til at
gribe til ulovlig afspærring og lignende foranstaltninger.

Forvaltningen står naturligvis til rådighed for dialog med både jer og sagens øvrige parter, og vil
således gerne tilbyde at holde et møde med deltagelse af lokaludvalget og evt. øvrige interessenter,
hvis dette måtte have jeres interesse."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at opfordre Teknik- og Miljøforvaltningen til
at holde et møde for interessenter om forholdene på Krøyers Plads.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden sender en opfordring til Teknik- og Miljøforvaltningen om at holde et møde for
interessenter om forholdene på Krøyers Plads.
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Beslutning

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at opfordre Teknik- og Miljøforvaltningen til at holde et
møde for interessenter om forholdene på Krøyers Plads.

Bilag
1. Teknik- og Miljøforvaltningens svar 14. september 2018 om Krøyers Plads
2. Christianshavns Lokaludvalg om Krøyers Plads - september 2018
3. Teknik- og Miljøforvaltningens svar den 6. juli 2018 om forholdene på Krøyers Plads (ikke på papir)
4. Christianshavns Lokaludvalg om affald på Krøyers Plads og Grønlandske Handels Plads - juni
2018 (ikke på papir)
5. Christianshavns Lokaludvalg om midlertidig indretning af Grønlandske Handels Plads - marts 2018
(ikke på papir)
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20.  B-sag: Møde med Slots- og Kulturstyrelsen om arrangementer på Christianshavns Vold
(2018-0252387)

Christianshavns Lokaludvalg skal bemyndige formandskabet til at holde et møde for interessenter
med Slots- og Kulturstyrelsen om arrangementer på Christianshavns Vold.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger formandskabet til at holde et møde for de
forskellige aktører og interesseorganisationer, der har aktiviteter på Christianshavns Vold med
Slots- og Kulturstyrelsen om rammerne for arrangementer på volden.

Problemstilling

Christianshavns Vold ejes af Københavns Kommune. I henhold til Museumsloven skal Slots- og
Kulturstyrelsen søges om dispensation til afbrænding af Skt. Hans-bål på Volden. Det fremgår af et
svar fra styrelsen til lokaludvalget. I svaret tager styrelsen imod lokaludvalgets invitation til et møde
med de forskellige aktører og interesseorganisationer, der har aktiviteter på Christianshavns Vold

Se lokaludvalgets brev til Slots- og Kulturstyrelsen om arrangementer på Christianshavns Vold og
styrelsens svar i bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger formandskabet til at holde et møde for de
forskellige aktører og interesseorganisationer, der har aktiviteter på Christianshavns Vold med Slots-
og Kulturstyrelsen om rammerne for arrangementer på volden.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Mødet holdes inden årets udgang. Formandskabet orienter lokaludvalget om udfaldet af mødet.
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Beslutning

Lokaludvalget bemyndigede formandskabet til at være vært for et møde for de forskellige aktører og
interesseorganisationer, der har aktiviteter på Christianshavns Vold, med Slots- og Kulturstyrelsen
om rammerne for arrangementer på volden.

Bilag
1. Slots- og Ejendomsstyrelsen om Christianshavns Vold
2. Christianshavns Lokaludvalg om Sankt Hans på Christianshavns Vold

Side 57



CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

21.  B-sag: Bymiljøpolitik via kommuneplanen og bevarende lokalplaner (2018-0252391)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens svar til et medlem af Indre By Lokaludvalg om, at
Christianshavns Lokaludvalg ikke kan være medunderskriver på indre Bys Lokaludvalgs henvendelse
til teknik- og miljøborgmesteren, Teknik- og Miljøforvaltningen og Økonomiforvaltningen om
bymiljøpolitik via kommuneplanen og bevarende lokalplaner, til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager formandens svar til et medlem af Indre By Lokaludvalg
om, at Christianshavns Lokaludvalg ikke kan være medunderskriver på Indre By Lokaludvalgs
henvendelse til teknik- og miljøborgmesteren, Teknik- og Miljøforvaltningen og
Økonomiforvaltningen om bymiljøpolitik via kommuneplanen og bevarende lokalplaner, til
efterretning. Se henvendelsen i bilaget.

Problemstilling

Medlem af Indre By Lokaludvalg Jep Loft har foreslået, at Christianshavns Lokaludvalg tilslutter sig
henvendelsen fra Indre By Lokaludvalg. til teknik- og miljøborgmesteren, Teknik- og
Miljøforvaltningen og Økonomiforvaltningen om bymiljøpolitik via kommuneplanen og bevarende
lokalplaner. Se henvendelsen i bilaget. 

Løsning

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen har drøftet forslaget og indstillet til formanden at skrive til
medlem af Indre By Lokaludvalg Jep Loft:

"Christianshavns Lokaludvalg kan ikke være medunderskriver på det konkrete forslag, selvom vi på
Christianshavn deler grundholdningen om, at vi bør passe på vore bymiljøer, og at det også er noget,
som vi er arbejder for i bydelsplanen, når der ændres på lokalplaner, og når vi er i dialog med de
enkelte bygherrer. Byen befinder sig i en stadig udvikling, hvor der må være en åbenhed for
nytænkning, og hvor man ikke kommer uden om at foretage en konkret afvejning af det enkelte
område eller byggeri”.

Det vil formanden gøre.

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

Lokaludvalget tog formandens svar til et medlem af Indre By Lokaludvalg om, at Christianshavns
Lokaludvalg ikke kan være medunderskriver på Indre By Lokaludvalgs henvendelse til teknik- og
miljøborgmesteren, Teknik- og Miljøforvaltningen og Økonomiforvaltningen om bymiljøpolitik via
kommuneplanen og bevarende lokalplaner, til efterretning.

Bilag
1. Indre By Lokaludvalg om bymiljøpolitik
2. Loi André Malraux 1962
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22.  B-sag: Genoprettelse af Bådsmandsstræde (2018-0252396)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte en henvendelse til teknik- og miljøborgmesteren om
genoprettelse af Bådsmandsstræde.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger ham til at skrive til teknik- og miljøborgmesteren
om det akutte behov for at få genoprettet Bådsmandsstræde øst for Prinsessegade,
samt kloakkerne i området.

Problemstilling

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge har drøftet det forhold, at efter færdiggørelse af
Christianshavns Skoles ”ScienceLab” mangler der en total istandsættelse af området. Byggeriet er
skybrudssikret, og der er bygget en større faskine til opsamling af større mængder regnvand, som
bliver pumpet ud i kloaksystemet i Bådsmandsstræde sammen med regnvand fra tilknyttede
kloaksystemer. Terrænet i gårdområdet er ændret, så der er et fald ned mod CIK`s bygning.

Da der ofte er store søer og lugtgener i Bådsmandsstræde efter større regnmængder, må det
antages, at kloakkerne i Bådsmandsstræde er defekte eller ikke fungerer optimalt.  CIK er derfor
bekymret for, at vandet ikke kan ledes ud i kloakken i Bådsmandsstræde, men op i CIK`s bygning
- som nu er lavtliggende - med vandskader til følge.

Der er efter færdiggørelse fra kommunens side lovet en total genoprettelse af Bådsmandsstræde
(både vej og fortov) og også her er der stor sandsynlighed for at kloakkerne er ødelagt.

Fra CIK og lokaludvalget har der tidligere været rettet henvendelse til teknik- og miljøborgmesteren
om forholdene i Bådsmandsstræde. Se bilaget. Herudover har borgmesteren givet mundtligt tilsagn
om istandsættelse. Det var i forbindelse med Christianshavns 400 års jubilæum, men siden er intet
sket.

Løsning

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til at skrive til teknik- og miljøborgmesteren om det
akutte behov for at få genoprettet Bådsmandsstræde øst for Prinsessegade, samt kloakkerne i
området.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden skriver til teknik- og miljøborgmesteren om det akutte behov for at få genoprettet
Bådsmandsstræde øst for Prinsessegade, samt kloakkerne i området.

Beslutning

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til teknik- og miljøborgmesteren om det akutte
behov for at få genoprettet Bådsmandsstræde øst for Prinsessegade, samt kloakkerne i området.

Bilag
Christianshavns Lokaludvalg om Bådsmandsstræde
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23.  B-sag: Renholdelse af bioaffaldsbeholdere (2018-0252395)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at bede Miljøgruppen undersøge spørgsmål om
renholdelse af bioaffaldsbeholdere.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg beder Miljøgruppen undersøge spørgsmål om renholdelse af
bioaffaldsbeholdere, jf. afsnittet "Problemstilling".

Problemstilling

Medlemsforslag fra Sven Erik Brockdorff:

"Bio-affalds beholderne indeholder biologisk materiale der i varmen bliver levende af og til. Der
dannes maddiker. Hvem har ansvar for renholdelse?. Jeg foreslår, at Miljøgruppen eller Miljøpunktet
tage spørgsmålet op."

Løsning

F9rmanden foreslår, at Miljøgruppen undersøger sagen sammen med Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn og vender tilbage til lokaludvalget med et svar.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

 

Beslutning

Lokaludvalget bad Miljøgruppen undersøge spørgsmål om renholdelse af bioaffaldsbeholdere, jf.
afsnittet "Problemstilling".
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24.  B-sag: Status på kommunens borgerinddragelse og på ny struktur for lokaludvalgene.
(2018-0251869)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage status på kommunens borgerinddragelse og på ny struktur for
lokaludvalgene til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på kommunens borgerinddragelse og på ny
struktur for lokaludvalgene til efterretning. Se løsningsafsnittet og bilagene.

Problemstilling

I mødet den 29. august 2018 orienterede formanden lokaludvalget om det igangværende arbejde i
Gruppeformandskredsen på rådhuset og i Økonomiforvaltningen om lokaludvalgenes virke.

I fortsættelse af formandens orientering oplyste

• Erik Rasmussen, at Socialdemokratiet for tiden drøfter lokaludvalgenes virke og hvordan
nærdemokratiet kan udbredes.

• Elin Johansson, at Det Konservative Folkeparti drøfter lokaludvalgenes virke, særligt
puljemidlernes størrelse og valgproceduren.

Asbjørn Kaasgaard bad om en indstilling til lokaludvalgets møde den 26. september 2018 om
lokaludvalgenes virke, som også omfatter lokaludvalgets beslutning i foråret 2017 om valg til
lokaludvalg.

Løsning

Gruppeformandskredsen drøftede i sit møde den 22. juni 2018 tendenser vedr. borgerinddragelse og
en skitse til en anden struktur for lokaludvalgene. Se bilaget.

I sit møde den 24. august 2018 godkendte Gruppeformandskredsen en procesplan for arbejdet med
udarbejdelse af modeller for borgerinddragelse og ny struktur for lokaludvalgene. Se bilaget. Det
fremgår af planen, at man stiler mod at få udarbejdet forslag til modeller, der kan give en ny ramme
for en bredere borgerinddragelse, medio 2019. Udarbejdelse af forslag til tilpasning af
lokaludvalgsstrukturen vll være afledt af arbejdet med borgerinddragelse. En særskilt proces herfor
forelægges gruppeformandskredsen efterfølgende.
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I bilaget ses lokaludvalgets beslutning i 2017 om valg til lokaludvalgene.

Formanden foreslår, lokaludvalget tager status på kommunens borgerinddragelse og på ny struktur
for lokaludvalgene til efterretning.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalget afventer resultaterne af Gruppeformandskredsens arbejde.

 

Bilag

0. Christianshavns Lokaludvalgs beslutning den 22. februar 2017 om valg til lokaludvalgene (ikke på
papir):

https://www.kk.dk/indhold/christianshavns-lokaludvalgs-modemateriale/22022017/edoc-agenda/95d1e982-1a55-46eb-a16a-d1ab5b68bf17/e4f24f7e-ca71-48cd-bcf4-8169d408b277

Beslutning

Lokaludvalget drøftede status på kommunens borgerinddragelse og på ny struktur for
lokaludvalgene, og besluttede at genoptage drøftelsen i lokaludvalgets møde den 31. oktober 2018.

Bilag
Christianshavns Lokaludvalg om valg til lokaludvalgene, 2017
Gruupeformandskredsen 22. juni 2018 om initiativer til bredere borgerinddragelse og ny struktur for
lokaludvalgene
Gruppeformandskredsen 22. juni 2018 - bilag 1: Inspirationsnotat
Gruppeformandskredsen 22. juni 2018 - bilag 2: Tendenser for borgerinddragelse
Gruppeformandskredsen 22. juni 2018 - bilag 3: Skitseforslag til ny struktur for lokaludvalgene
Gruppeformandskredsen 22. juni 2018 - bilag 4: Notat om ny struktur for lokaludvalgene
Gruppeformandskredsen 24. august 2018 om proces for modeller for borgerinddragelse og ny
struktur for lokaludvalgene
Gruppeformandskredsen 24. august 2018 - bilag 1: Brev fra overborgmesteren til
lokaludvalgsformændene
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25.  B-sag: Evaluering af Jubilæumsweekenden (2018-0225865)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage Info-gruppen og Jubilæumsudvalgets evaluering af
Jubilæumsweekenden den 17.-19. august 2018, hvor Christianshavns 400 års jubilæum blev fejret, til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager Info-gruppen og Jubilæumsudvalgets evaluering af
Jubilæumsweekenden den 17.-19. august 2018, hvor Christianshavns 400 års jubilæum blev
fejret, til efterretning.

Problemstilling

Infogruppen under lokaludvalget og Jubilæumsudvalget, som er knyttet til Christianshavns
Lokalhistoriske Forening & Arkiv, har samarbejdet om arrangementerne i Jubilæumsweekenden den
17.-19. august 2018, hvor Christianshavns 400 års jubilæum blev fejret. Programmet for weekenden
ses her: www.c400.dk.

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 29. august 2018, men blev udsat. Der er et
nyt bilag til sagen, nemlig Jubilæumsudvalgets evaluering til Nordeafonden af jubilæumsåret.

Løsning

Infogruppen og Jubilæumsudvalget evaluerede den 22. august 2018 Jubilæumsweekenden. I bilaget
ses et referat af mødet. Formanden foreslår, at lokaludvalget tager evalueringen til efterretning.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 120.000 kr. til Jubilæumsweekenden. Pengene er afsat til
annoncering, plakater, renhold, vejafspærringer og terrorsikring. Lokaludvalget betaler op til 100.000
kr. til vejafspærringer og terrorsikring, mens Jubilæumsudvalget betaler resten.

Derudover betaler Jubilæumsudvalget for cirkus, borde, kunstnere, sporvogn, guidede rundture, film
på Knippelsbro, projektledelse mm.

Se det foreløbige regnskab for lokaludvalgets andel i Jubilæumsweekenden i bilaget.
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Videre proces

Intet.

 

Beslutning

Lokaludvalget tog Info-gruppen og Jubilæumsudvalgets evaluering af Jubilæumsweekenden den
17.-19. august 2018, hvor Christianshavns 400 års jubilæum blev fejret, til efterretning.

Bilag
1. Evaluering af jubilæumsweekenden
2. Jubilæumsweekenden, foreløbigt regnskab
3. Jubilæumsudvalgets evaluering af jubilæet til Nordeafonden
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26.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget (2018-0238190)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager formandens håndtering af de henvendelser, lokaludvalget
har modtaget siden lokaludvalgsmødet den 29. august 2018, til efterretning. Se
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget tre henvendelser siden lokaludvalgsmødet den 29. august 2018.

Løsning

1. Lokalt folkemøde om Erdkehlgraven

En borger spurgte med mail den 4. september 2018, om lokaludvalget vil støtte ideen om et lokalt
folkemøde omkring Erdkehlgraven.

Formanden svarede den 5. september 2018, at med de bemærkninger, der var fra lokaludvalgets
medlemmer til fremlæggelsen af ideen under åben spørgetid i lokaludvalgets møde den 29. august
2018, gav det ham ikke anledning til at foreslå lokaludvalget at fremme projektet med en udtalelse til
støtte for det. Formanden oplyste borgeren om muligheden for at søge lokaludvalget om økonomisk
støtte til folkemødet.

2. Brændeovne

En borger sendte den 11. september 2018 en mail til lokaludvalget med Landsforeningen Økologisk
Byggeris henvendelse til Borgerrepræsentationen af 10. september 2018
med overskriften "Nytteløst, uøkologisk og livsforsurende at forbyde brændeovne." Borgeren
opfordrede til, at landsforeningens henvendelse bliver delt med andre.

3. Basecamp
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En borger spurgte med mail den 12. september 2018, om status på byggeri på
Basecamp. Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen om at svare hende.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning

Lokaludvalget tog formandens håndtering af de henvendelser, lokaludvalget har modtaget siden
lokaludvalgsmødet den 29. august 2018, til efterretning.
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27.  Meddelelser (2018-0253021)

Beslutning
Badning i havnen

Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalget har modtaget en invitation til et møde den 9. oktober 2018 med
Kultur- og Fritidsforvaltningen om badning i hele Inderhavnen.  

  

Kursus i byens fysiske planlægning

Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalget har modtaget en invitation til et kursus den 5. november 2018 om
et kursus i lokalplaner mm.

 

Halvårsmøde med om aktuelle lokalplaner
Poul Cohrt oplyste, at lokaludvalget har modtaget en invitation til et møde den 20. november 2018
med Teknik- og Miljøforvaltningen om aktuelle lokalplaner.

 

Fællesspisning på Christianshavns Torv

Ruth Plovgaard oplyste, at der er fællesspisning på Christianshavns Torv den 1. oktober 2018. Det er
det sidste mandagsarrangement på torvet i år.
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28.  Eventuelt (2018-0251527)

Beslutning
Intet.

 

 

________________________________________________________________________________________________________

OM MØDET

Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 22.00.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
17. Høringssvar om placering af centre i regi af strategien for midlertidige døgnophold
19. Møde om forholdene på Krøyers Plads
20. Møde med Slots- og Kulturstyrelsen om arrangementer på Christianshavns Vold 
21. Bymiljøpolitik via kommuneplanen og bevarende lokalplaner
23. Renholdelse af bioaffaldsbeholdere
25. Evaluering af Jubilæumsweekenden
26. Henvendelser til lokaludvalget
3. Høringssvar om udkast til kommunens Ressource- og Affaldsplan 2024
9. Udgivelse af en jubilæumsavis
10. Drøftelse af lokaludvalgets traditioner
11. Juletræ på Torvet
12. Nytårskur 2019 
4. Høringssvar om forslag til tillæg til lokalplanen for Ofelia Plads
5. Høringssvar om lokalplanforslaget "Ørkenfortet"
6. Høringssvar om ”Kultur- og fritidskompas - udvikling af kultur- og fritidsfaciliteter i Københavns
Kommune”
7. Drøftelse af strategien i forbindelse med arbejdet for at få etableret et plejecenter på
Christianshavn
8. Drøftelse af adgangsforholdene for lokaludvalgets medlemmer og tilhørere til lokaludvalgets
arrangementer
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13. Mødeplan for 2019
14. Puljeansøgninger, september 2018
15. Forslag til ændring i principperne for puljeuddeling
16. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
18. Christianshavnermøde om Nyholm
22. Genoprettelse af Bådsmandsstræde
24. Status på kommunens borgerinddragelse og på ny struktur for lokaludvalgene
T1. Borgerdialog om ’Verdensby med ansvar - Forslag til kommuneplanstrategi 2018’
T2. Egnede steder til musikarrangementer
27. Meddelelser
28. Eventuelt

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul T. Cohrt

Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard

Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff

E/F Panterens Bastion Carsten Junge Pedersen

Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard

Sofiebadet Kirsten Virring Andersen

Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart

Christianias Naboer Katinka Haxthausen

A/B Schifters Kvarter Jens Loft Rasmussen

Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans

E/F Løvens Gård Frode Neergaard

Boligselskabet Hjem Jette Hürwitz Philipsen

Socialøkonomisk Presseforening Jette Arendrup

Socialdemokraterne Tage Henningsen

Det Radikale Venstre Jutta Helles

Konservativt Folkeparti Elin Johansson

Socialistisk Folkeparti Bent Johansen

Dansk Folkeparti Gunhild Legaard

Venstre Poul Nielsen

Enhedslisten Mogens Holm

Alternativet Gülsen Fidan Schultz
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Fraværende med afbud

Jan Pirouz Poulsen. I stedet deltog han suppleant Ruth Plovgaard.
Jens B. Sørensen. I stedet deltog hans suppleant Jutta Helles.
Erik Rasmussen. I stedet deltog hans suppleant Tage Henningsen.
Povl Koch og hans suppleant.
Mai Christiansen. Hun har ingen suppleant.

 

Fraværende i mødet

Jette Philipsen forlod mødet kl. 19.32 efter behandlingen af dagsordenens punkt 12.
Elin Johansson forlod mødet kl. 20.10 forud for behandlingen af dagsordenens punkt 6.
Jutta Helles forlod mødet kl. 20.58 under behandlingen af dagsordenens punkt 7.
Tage Henningsen forlod mødet kl. 21.14 under behandlingen af dagsordenens punkt 8.
Carsten Junge-Pedersen forlod mødet kl. 21.37 under behandlingen af dagsordenens punkt 24.
Katinka Haxthausen forlod mødet kl. 21.41 under behandlingen af tillægsdagsordenens punkt 1.
Gülsen Fidan Schultz forlod mødet kl. 21.42 under behandlingen af tillægsdagsordenens punkt 1.

____________________________________________________________________________________________________

OM NÆSTE MØDE

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 31. oktober 2018 kl. 18.30 i Beboerhuset,
Dronningensgade 34.
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